
Talousarvioaloitteet, kaupunginkansliakeskus 

Loviisan kaupungille on tullut asiakirjapyyntöjä ja valituksia eri asioihin liian runsaasti siihen 

nähden, mitä resursseja viranhaltijoilla on näihin käyttää. Lisäksi kaupunki on saanut useita 

huomautuksia siitä, että asiakirjapyyntöihin ja valituksiin ei ole ehditty vastaamaan lakisääteisten 

aikataulujen puitteissa.  

Tämän kierteen katkaisemiseksi esitän, että tuleviin budjetteihin lisätään yhden hallintoassistentin 

palkkaamiseen tarvittavat varat. Kustannusvaikutus olisi maksimissaan 50 000 euroa vuodessa.  

Loviisassa 31.7.2019  

Janne Lepola  

kaupunginvaltuutettu 

Vastaus: Asiakirja- ja tietopyyntöjen käsittelyyn liittyviä prosesseja on syytä tarkentaa, jotta 

niiden käsitteleminen olisi mahdollisimman tehokasta ja sujuvaa. Yksittäinen työntekijä ei 

yksin pysty käsittelemään kaikkia asiakirja- ja tietopyyntöjä, vaan niihin on osallistuttava 

myös kyseistä asiakokonaisuutta tunteva viranhaltija tai asiantuntija. Hallintoassistentin 

palkkaaminen yksinomaan ehdotettuun tehtävään ei ole tarkoituksenmukaista minkä lisäksi 

kaupungin taloudellinen tilanne ei tue henkilöstömäärän lisäämistä. 

 

Avustus Loviisan raveja toteuttavalle Itä-Uudenmaan Oriyhdistys ry:lle. Loviisan ravirata kuuluu 

Suomen Hippoksen rataluokituksessa kesäratoihin, jotka toteuttavat kilpailuja kesäkaudella. 

Vuonna 2018 Loviisan raviradalla järjestettiin viidet totoravit. Sama määrä järjestetään myös 

vuonna 2019. Loviisa ravirata on yksi Suomen suosituimpia kesäraviratoja ja siitä käytetäänkin 

nimitystä "Kesäratojen kuningatar". Se sai vuonna 2018 Hippoksen tunnustuksen ”paras 

kesäravirata”. Katsojia jokainen ravitapahtuma kerää 1 000–2 000. Ravitapahtumat ovat myös 

televisiototopelitapahtumina kaupunkia ja sen tunnettuutta laajasti markkinoivia. Kesäravien 

järjestäjänä toimii Itä-Uudenmaan Oriyhdistys ry.  

Kaupunginhallitus antaa avustuksia markkinointimielessä kaupunkia tukevien urheilutapahtumien 

järjestäjille. Esimerkkinä voidaan todeta kaupunginhallituksen päätöksellä 6.8.2018 § 199 Loviisan 

Torin 1. divisioonassa pelaava salibandyjoukkue (kävijöitä kotiotteluissa yhteensä 4 000–4 500) 

joka sai tukea 10 500 euroa. Loviisan ravit ovat tässä mielessä myös erinomainen kohde laajan 

näkyvyytensä (kävijöitä kesän aikana yhteensä 7 000–7 500) ja nettipelitunnettuutensa perusteella. 

Ravit vaativat joka vuosi raviohjelmistojen ja rakennustensa kunnostamista ollakseen 

kilpailukykyinen. Kaupungin markkinointinäkyvyyteen ja tuleviin asuntomessuihinkin liittyen 

esitän, että  

Itä-Uudenmaan Oriyhdistys ry:lle varataan vuoden 2020 budjettiin tai kaupunginhallituksen 

käyttövaroihin sijoitettuna avustussummana 3 000 euroa.  

Loviisassa 2.8.2019  

Kari Hagfors  



kaupunginvaltuutettu 

Vastaus: 

Loviisan kaupunki on jo useiden vuosien ajan sopinut Itä-Uudenmaan Oriyhdistys ry:n 

kanssa Loviisan raveja koskevasta yhteistyöstä, jossa kaupungilla on vuosittain yksissä 

kesäraveissa oma nimikkolähtö. Esimerkiksi vuonna 2019 tästä yhteistyöstä ja näkyvyydestä 

maksettiin 700 euroa. Lisäksi kaupungilla on raviradalla mainostaulu, jonka kustannus 

kaupungille on ollut kolmelta vuodelta 900 euroa. 

 

 

 

Kuntatalouden terveystarkastus -työkalun käyttöönotto Loviisassa  

Kuntatalouden terveystarkastus on Kuntaliiton uusi tuote, jonka avulla kunnan taloutta ja 

elinvoimaisuutta arvioidaan useiden muuttujien näkökulmasta. Muuttujilla havainnollistetaan paitsi 

kunnan omaa kehitystä myös sen sijoittumista verrattuna muihin kuntiin. Analyysi perustuu 

tuoreimpiin tilastotietoihin ja Kuntaliiton asiantuntijoiden havaintoihin ja näkemyksiin. Analyysia 

peilataan kunnan omiin näkemyksiin kunnan talouden tilasta ja tulevaisuudesta.  

Lisäksi kunnalle tehdään tarvittaessa tämän hetken arvioon sekä kuntatalousohjelmaan ja muihin 

ennusteisiin perustuen analyysi kunnan lähivuosien kehityksestä. Loviisa teki vuoden 2018 osalta 

6,7 miljoonan euron tappion eivätkä näkymät tuleville vuosillekaan ole ruusuiset. Tämän lisäksi 

vuonna 2023 järjestetään investointeja ja käyttömenoja lisäävänä asuntomessut. Tämän johdosta ja 

jotta realistinen kokonaiskuva kaupungin talouskehityksestä saadaan varmistettua seuraavaa 

budjettia (2021) ja siihen liittyvää taloussuunnitelmaa (2022–2024) laadittaessa esitän, että  

Vuoden 2020 talousarvioon varataan 7 000 euroa (ohjelma 4 000 euroa + alv sekä matkakulut) 

kuntatalouden terveystarkastuksen toteuttamista varten  

Loviisassa 2.8.2019  

Kari Hagfors  

kaupunginvaltuutettu 

Vastaus: Kaupungin haastava taloudellinen tilanne edellyttää sekä nykytilanteen että 

tulevaisuuden ennusteiden analysointia. Miten ja millä työkaluilla tämä jatkossa tehdään 

selkenee tuonnempana, yksi keino voi olla ehdotettu Kuntaliiton tuote. Tarkoitusta varten ei 

ole varattu erillistä määrärahaa talousarvioon. 

 

 

Budgetmotioner, stadskanslicentralen 



Lovisa stad har fått alldeles för många begäran om handlingar och klagomål jämfört med de 

resurser som tjänsteinnehavarna har att använda för dem. Dessutom har staden fått flera 

anmärkningar om att man inte hunnit svara på begäran om handlingar inom de i lag utsatta tiderna. 

För att bryta denna spiral föreslår jag att man till kommande budgeter tillägger de medel som 

behövs för att anställa en förvaltningsassistent. Kostnadsinverkan skulle maximalt uppgå till 50 000 

euro per år. 

Lovisa 31.7.2019  

Janne Lepola  

fullmäktigeledamot 

Svar: Det är allt skäl att precisera processerna som anknyter till hanteringen av begäran om 

handlingar och uppgifter så att hanteringen av dem skulle vara så effektiv och smidig som 

möjlig. En enskild anställd kan inte ensam hantera alla begäran om handlingar och uppgifter, 

utan även en tjänsteinnehavare eller sakkunnig som känner till ärendehelheten i fråga måste 

delta. Att anställa en förvaltningsassistent enbart för den föreslagna uppgiften är inte 

ändamålsenligt. Dessutom stöder stadens ekonomiska situation inte ökning av 

personalantalet.  

 

Understöd till Östra Nylands Hingstförening rf som ordnar Lovisa trav. I Finlands Hippos rf:s 

klassificering av banor hör Lovisa travbana till sommarbanor där det ordnas tävlingar under 

sommarsäsongen. På Lovisa travbana ordnades 2018 fem tototrav. Samma antal ordnades även 

2019. Lovisa travbana är en av Finlands populäraste sommartravbanor och man använder faktiskt 

benämningen ”Sommarbanornas drottning” för den. Banan fick 2018 Finlands Hippos rf:s 

bemärkelse om att vara den bästa sommartravbanan. Varje travevenemang samlar 1 000–2 000 

åskådare. Travevenemangen marknadsför även i omfattande grad staden och dess välkändhet i och 

med att de som totospelevenemang sänds på television. Östra Nylands Hingstförening rf är arrangör 

för sommartraven.  

Stadsstyrelsen ger i marknadsföringssyfte understöd till anordnare av idrottsevenemang som stöder 

staden. Som exempel kan konstateras Lovisa Tors innebandylag som spelar i 1 divisionen 

(sammanlagt 4 000–4 500 åskådare under hemmamatcherna) som med stadsstyrelsens beslut 

6.8.2018 § 199 fick 10 500 euro i understöd. Lovisa trav är i detta avseende även ett ypperligt 

understödsobjekt på basis av dess omfattande synlighet (sammanlagt 7 000–7 500 besökare under 

sommaren) och av dess webbspelsvälkändhet. För att de ska vara konkurrenskraftiga kräver traven 

varje år att travprogrammen och byggnaderna ska iståndsättas. I anknytning till stadens 

marknadsföringsmässiga synlighet och även den kommande bostadsmässan föreslår jag att 

man för Östra Nylands Hingstförening rf reserverar i budgeten för 2020 eller placerat i 

stadsstyrelsens dispositionsmedel 3 000 euro som understödssumma. 

Lovisa 2.8.2019  

Kari Hagfors  



fullmäktigeledamot 

Svar: Lovisa stad har redan under flera års tid överenskommit tillsammans med Östra 

Nylands Hingstförening rf om samarbetet som gäller Lovisa trav där staden årligen i ett 

sommartrav har en egen start. Till exempel betalades det 2019 för detta samarbete och denna 

synlighet 700 euro. Dessutom har staden en reklamtavla på travbanan. Kostnaden för 

reklamtavlan har varit 900 euro för staden för tre år. 

 

 

Ibruktagande i Lovisa av redskapet Hälsogranskning av kommunens ekonomi 

Hälsogranskning av kommunens ekonomi är Kommunförbundets nya produkt för bedömning av 

kommunens ekonomi och livskraft med olika variabler ur flera synvinklar. Med variablerna 

åskådliggörs inte bara utvecklingen inom kommunen utan också dess placering i jämförelse med 

andra kommuner. Analysen grundar sig på de senaste statistiska uppgifterna och på observationer 

och synpunkter av Kommunförbundets experter. Analysen speglas mot kommunens egna 

synpunkter på kommunens ekonomiska situation och framtid. 

Dessutom görs vid behov en analys av kommunens utveckling de närmaste åren utgående från 

nuläget samt kommunekonomiprogrammet och andra prognoser. Lovisa stad gjorde 2018 en förlust 

på 6,7 miljoner euro och utsikterna för de kommande åren är inte heller rosiga. Utöver detta ordnas 

2023 bostadsmässan som ökar investeringarna och driftskostnaderna. På grund av detta och för att 

man ska kunna säkerställa en realistisk helhetsbild av stadens ekonomiska utveckling då man 

upprättar följande budget (2021) och därtill anknytande ekonomiplan (2022–2024) föreslår jag att  

man i budgeten för 2020 reserverar 7 000 euro (programmet 4 000 euro + moms samt 

resekostnader) för genomförandet av hälsogranskning av kommunens ekonomi. 

Lovisa 2.8.2019  

Kari Hagfors  

fullmäktigeledamot 

Svar: Stadens utmanande ekonomiska situation förutsätter att man analyserar både nuläget 

och framtidsprognoserna. Hur och med vilka redskap detta i fortsättningen kommer att göras 

blir klart senare – en metod kan vara den föreslagna produkten av Kommunförbundet. Inget 

separat anslag har reserverats i budgeten för detta ändamål. 

 

 

 


